
Onesnaženi zrak čedalje hujši
Na zadnji, 46. skupni seji skupščine občine Center so obrav-
navali tudi poročilo o delu uprave za inšpekci.jske službe v
lanskem letu. Po uvodnem poročilu predsednika sveta za go-
spodarstvo Miroslava Samardjije in razpravi so odborniki —
potem ko so izrekli upravi za inšpekcijske službe priznanje —
sprejeli naslednje sklepe:

• Skupščina občine Ljubljana
Center ponovno predlaga skup-
ščini meota Ljubljane. da po-
sveti posebno pozomost kad-
rovski problematiki v inšpek-
oijskih službah, da upošteva
pri nagrajevanju inšpektorjev
težje pogoje dela in zahtevnost
delavnih mest ter da zagotovi
inšpekcijskim sdužbam primer-
no tehnično opremljenost in
mobilnost.
• Inšpekcijake službe naj v
letu 1973 posvetijo večjo po-
zornost poslovanju raznih ser-
visov in kvaliteti storitev, kri
jih ti nudijo potrašnikom.
• Inšpekcijske službe, zlasti
tržna inšpekcija, naj tesno so-
delujejo s komisijami za ugo-
tavljanje izvora premoženja in
občinskimi davčniimi npravami.

NADZOROVATI ŽIYILA
• Zarod za zdravstveno var-
stvo Ljubljana naj skupaj z
republiškim zavodom za zdrav-
stveno varstvo in samitarno in-
špekcijo čimprej iadela pro-
grame in pristopi k družbe-
nemu dogovarjanju za izvaja-
nje doiočil pravilnrika o siste-
matskem nadzorovanju nad
živili. Po tem pravUniku se je
treba dogovoriti oe. skleraiti
družbene dogovore s temeljni-
mi organizacijami združenega
dela in z družbeno palitičnimd
skupnostmd.
• Sistematsko nadaorsbvo nad
prekomerno omesnaženostjo
zraka se mora izvajati fconti-
nuirano in v rečjem obsegu.
Istočasno pa je treba pospešd-
la izdajo potTebnih narmativ-
nih aktov, kd so trenutno še
pomanjkljivi, kar zavira u6in-
kovito delo. Sprejetd je toaa-
devnd odlok v mestni skuipš&ini
in izdelati sanaoijakl načrt za
postopno, vendar pa dovolj
energično sanadjo stanja v
zveai s prekomemo onesoaže-
nostjo zraka v Ljubljani.
• Skupščina občine Ljubljana
Center priporoča skupščini SR
Slovenije, da pospeši postopek
za sprejem zakona o varstvu
zraka pred oensnaženijem.

NEVAREN PREDOR
• Saino delno je bdia reaiiizi-
rana odlo&ba saniltarne inšpek-
cije o prepovedd prehoda peš-
cev in kolesarjev skoei preidor
pod gradam. Samo opozorllni
prometpi znaki so premalo v
primerjavi s smrtno nevamost-
jo, ki jo predstavlja koncen-
tracija izpušnih plinov v njem.
Realizaoije zahtevka po umet-
no dirigiranem preBračevanju
predora pod gradom se še ved-
no ndso lotUi. Nevarnost kon-
centracije izpušnih plinov v
predoru pod gradom ni po-
membna saimo za pešce in ko-
lesarje, pač pa tudi za voznir
ke motornlh koles in avtomo-
bilov, ker se zaradd semafordza-
oije cestišča v predoru ustav-
ljajo kolone vozil, kar povzro
ča še hujšo koncerafcracijo iz-
pušnih plimov. Tako torej ob-
staja resna nevarnost zastru-
pitve tudi za potnike z mobor-
nimi vozild. Strokovne službe
ter svet za komunatoe in sta-
novanjske zadeve naj proučijo
problem onesnaženosti zraka v
predoru pod gradom tn predla-
gajo občinski skupščtnd potre-
bne ukrepe.

• Ker voeala na bencdnski oza-
Toma naftiii pogon vellko bolj
onesamžujejo za-ak, naj mestna
skupščina ponovno. proufii od-
ločitev, da bi brolejbuise do-
fcondno •umaknill iz •mesbnega
prometa.
• Sddanji način organizacije

prodaje na osrednji tržnicd je
neprimeren, ker 0110^06053,
kvalitetno kontrolo inšpekcij-
skim organom. Uprava trgov
nujno potrebuje bolj ustrezne
sfeladiščne prostore za tržndoo.
V sedanjih skladiščnih prosto-
rih se živila zelo hitro kvari-
jo. Ustrezno poročik) v tej zve-
zi naj obravnava svet za ko-
munatae tn stanovanjske zade-
ve, ki sicer odiloča o spremeim-
bah namembraositi poslovmh
prostoirov.

VARSTVO PITNE VODE
• Za zagotovitev varstva pitne
vode proti okuženju na vsem
vodozbimem območju podtal-
nice, iz katerega ftrpajo vodo
za kompletno vodno preskrbo
Ljubljane je potrebno energdč- ,
no odstranjevaibi vse vzroke
oziroma povzrooitelje, ki one-
snažujejo podtalnico, predvsem
pa preprečiti gradnjo naselij
in objektov na območjiih, ki
niso komuniatoo opremljena s
kanalizacijo. Postopno ie treba
saniratd komunatoo opremlje-
nost v novih naseljib. zapadi
nevarnosti okuženja pitaie vo-
de.
• Ker ni mogoče več misliti
na to, da bi Ljubljana v pri-
hodnje lahko dobivala pofcreb-
ne količine vode s Sorškega
polja, je potrebno še naprej
intenziivno oplemenitovati vodo
iz sarvskih lagun.
0 Svet za komunalne in sta-
novanjsike zadeve- naj do na-
slednje seje občinske skupšdi-
ne poroča o teotn, zatoaj je pri-
šlo do taiko bisbvenah spre-
metnb v programu za presflcrbo
Ljubljane s pitoo vodo. Pro-
gram aa preskrbo Ljubljane s
pitno vodo je treba uskladiita
z generalnim urbanisttftnim
planom ter ekonomsteo in wr-
banistlčno preveritd upraviče-
nost in uitemeljenost zaščitnih
oon sredi mesta. Svet naj Sku-
paj z mestnim vodovodom pro-
uči tudi, če je potrebno fclori-
rati pitoo vodo.
• Oitnprej je treba sprejfetd
odlok o varstvenih pasovili 6r-
paJišč ljubljamskega megtnega
vodovoda skupaj s predpisa-
nini režimom varovanja varst-
venih pasov 6rpališč in tudisa-
mih 6rpal4šč.
• Zaradl stmjenega naseljaso
v občini Ljubljana Centeo- ze-
lene rekieaoijsike površine za
pobrebe vzgojno-varstvenah za-
vodov preskroarttie. Zato je tre-
ba vse razpotožljive povTŠin«
— otroška igriSča, zelene povr-
šine in Tivold — iakoriSftati
res sistematično in otroke v
eimveeji možnd meri vodi« v
nararro.

SLABO VZDR2EVANA IGRIS-
CA
• Obroška igrišča, ki so v
upravljanju krajevnih skupjio-
sti koft tudi stanovan>skega
podjetja DOM, so alabo vzdr-
ževana, še posebej pa so zane-
marjerai peskovniki. Oe bi bd-
la javna igrišča urejena, bd jdh
lahko uporabljall tudi otroci iz
vzgojno varstvenih zavodov in
osnovmh Sod. Treba bi biilo
ugotoviti, kako so igrišča vadr-
ževana ter kdo jih pravzaprav
vzdržuje. V prihodnje je po-
trebno zagatoviti ustrerano
TOdrževanje vseh igrišč. O tem
naj raapravlja in nkrepa snret
za kulturo. telesno kulturo,
vzgojo in izobraževan.ie.
• V zveaa s blgienskiimii pre-
gledd šolskdh in ostaMh pro-
storov je naloga zdravstvene
službe, da to delo nadaljuie.
Zdravstvenj dom L.jubljana naj
poroča, kako uspeva v raziro-

ševanju te problematike služ-
ba za zdravstveno vaistvo pred-
šoLakiiii in šolskah otrok ter
kakšni so načrti za leto 1973.
Pregledi zajemajo tako vzgoj-
no-varsibv«ne zavode kot fcudi
osnovne šole.
• Zelo slaba je situacija v di-
jaSkih domovih. V veliko pri-
merih dljaki nimajo tople vo-
de več kakor enikrait tedensko.
• Zaradi nevarnosti vnosa ko-
lere v naše mesto opozarja
občinska sku/pščina na potre-
bo, da se do skrajnosti zjaost-
ri higiendzaoija sanitarnih pro-

starov na vseh javnih mestih
(gostinstvo, turizem, javne sa-
nitarije, šole itd.). O tej pro-
blematiki naj poroča sanitama
inSpakciija v poročilu 0 delu
v lefcu 1973.
• Svet za kamunaJine in sta-
novanjstee zadeve naj izdela
predlog za organozacijo službe
komunalndli redarjev.
• Predsedsfcvo občinske skup-
šoine naj se dogovori z občin-
sko konlerenoo SZDL in kra-
jevnkni skupnostmi za realiza-
cijo predloga o ustanovitvi
svetov potrošniikoiv.


